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Botka elutasítja a Tisza Volán tarifaemelési ajánlatát 

Négy százalékhoz 
ragaszkodik a város 
Sajtónyilatkozatot adott ki tegnap Botka László szegedi pol-
gármester, amelyben elutasítja a Tisza Volán Rt. 2006-ra szóló 
díjemelési javaslatát. Szeri István vezérigazgató szerint indokolt a 
4 százaléknál magasabb emelés, mivel a közlekedési infláció több 
mint háromszorosa a nemzetgazdaságinak. 

A november 11-i közgyűlésen 
tárgyalják majd a képviselők a 
szolgáltató cégek azon javaslata-
it, amelyek a jövő évi díjemelé-
sekről szólnak. Botka László pol-
gármester azonban már tegnap 
sajtóközleményt adott ki, amely-
ben kijelentette: elutasítja a Ti-
sza Volán Rt.-nek a tömegközle-
kedési díjak közel 10 százalékos 
emelésére tett javaslatát. Arra 
hívta fel a figyelmet, hogy a város 
és a cég 2006 végéig szóló megál-
lapodásában inflációkövető eme-
lésről van szó: a város ehhez tart-
ja magát, ezért 4 százaléknál ma-
gasabb díjemelést nem tud tá-
mogatni. 

Botka László ugyanezt szóban 
is megerősítette, kérdéseinkre 
válaszolva elmondta: ragaszko-
dik ahhoz, hogy a szerződésben 
foglalt 4 százalékos tarifaemelés-
nél nagyobb drágulás ne követ-
kezzen be 2006-ban. 

Megkérdeztük Szeri Istvánt 
is, aki nagyon meglepődött a 
sajtóközleményen, hiszen az el-
küldött tarifaemelésről szóló 
ajánlatot szakmai anyagnak 

szánták, azt remélték, hogy 
megtárgyalhatják az illetékes 
bizottsággal. A benyújtott ja-
vaslatban 6,7 százalékos átla-
gos díjemelésről van szó, ami 
azt jelenti, hogy a felmutatóra 
szóló bérlet ára 5,4 százalékkal 
drágulna, ellenben a tanu-
ló-nyugdíjas bérlet - mivel az a 
vidéki városokban Szegeden ke-
rül a legkevesebbe - 10,4 száza-
lékkal kerülne többe. 

A díjemelés mértéke azért ma-
gasabb, mint a nemzetgazdasági 
infláció, mivel az üzemanyag-
árak idei drasztikus emelkedése 
miatt a közlekedési infláció kö-
zel 13 százalékos. Szeri István 
elmondta: Szegeden a tervezett-
nél 68 millió forinttal magasabb 
üzemanyag-költségei keletkez-
tek a cégnek. Hozzátette: a köz-
gyűlés természetesen dönthet 
úgy, hogy nem a lakosságot ter-
heli meg a közszolgáltató maga-
sabb költségeivel, ebben az eset-
ben viszont az állam által bizto-
sított normatívát kell megemel-
ni. 

F. K. 

Szeged nagyhatalom matematikában és fizikában 

Taroltak a tanárok 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Négy szegedi matematika- és fizikatanár kapott tegnap Ericsson-dí-
jat, vele együtt 200 ezer forintot munkája elismeréseként. A díjat 
hat éve alapította az Ericsson Magyarország Kft. azzal a céllal, hogy 
hozzájáruljon a magyar természettudományos alapképzés hagyo-
mányosan magas színvonalának fenntartásához és emeléséhez. Az 
elismerést azok a tanárok kapják, akiknek a tanítványai kiemelke-
dő teljesítményt értek el a jelentős tanulmányi versenyeken, vagy 
akik a legtöbbet tették annak érdekében, hogy diákjaikkal megis-
mertessék és megszerettessék a reáltárgyakat. A matematika nép-
szerűsítéséért Konfár Lászlót, az SZTE Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskolai Kar Gyakorló Általános Iskolájának tanárát és Kovács Ist-
vánt, az SZTE Ságvári Endre Gyakorló Gimnáziumának pedagógu-
sát, a fizika népszerűsítéséért pedig Dudás Zoltánnét, a Radnóti 
Miklós Kísérleti Gimnázium tanárát és Csiszár Imrét, a Ságvári 
gimnázium pedagógusát tüntették ki. A két kategóriában összesen 
nyolc díjat osztottak ki. 

Biztonságpolitikai nagyüzem Szegeden 

AXXI. század kihívásai 
Csütörtökön kezdődött kezdődött a szegedi városházán a történelemta-
nárok 11. nemzetközi fóruma. A Szeged Biztonságpolitikai Központ A 
XXI. század biztonsági kihívásai - közös nevező: az euroatlanti integrá-
ció című rendezvényén, amelyet a NATO és a Magyar Köztársaság Kül-
ügyminisztériuma támogat, magyar, szerb, albán, román és ukrán okta-
tók vettek részt. A fórum célja a regjonábs együttműködés fejlesztése, a 
bizalomépítés és egymás elmélyült megismerése. 

A program előadói és meghívott vendégei jelentős nemzetközi és ha-
zai intézmények, szervezetek és biztonságpohtikai kutatóműhelyek 
szakemberei és jeles képviselői voltak, akik a régiót érintő biztonságpoli-
tikai fejleményekről nyújtottak áttekintést, illetve arról, hogy a térség 
biztonságpolitikai szereplői miként járulhatnak hozzá az európai biz-
tonsági struktúra sikeres működéséhez. A konferenciával párhuzamo-
san a biztonságpohtikai központ szervezésében magas szintű szakértői 
kerekasztal keretében, együttműködve a Szegedi Tudományegyetem 
szakembereivel a bolognai folyamat bevezetésében szerzett tapasztala-
tokról tartottak tájékoztatást délkelet-európai egyetemek vezetőinek. 

A házigazda Becsey Zsolt beveze-
tőjében azzal indokolta a csong-
rádi vízlépcsőről szóló konferen-
cia létjogosultságát, hogy nem 
lehet szó nélkül elmenni egy 
olyan kérdés mellett, amelynek 
megoldása érdekében megyei 
szinten egyetértésre jutottak a 
politika képviselői. 

A tiszai hajózás feltételeinek 
megteremtése ugyanolyan fontos, 
mint a Duna hajózhatósága, és 
ezekhez hasonlóan lényeges a Du-
na-Tisza csatorna megépítése -
mutatott rá a bokrosi határba ter-
vezett beruházás jelentőségére Ko-
vács Gábor, a Magyar Mérnöki 
Kamara elnöke. Nógrádi Zoltán fi-
deszes honatya arra emlékeztetett, 
hogy a költségvetésben 18 miibárd 
forint áll rendelkezésre az ilyen 
nagyberuházások előkészítésére. 

Vécsei László: Palotás András nem neurológus 

A cikk óriási botrányt kavart 
A szegedi neurológiai klinika igazgatója elha-
tárolódott a magát Európa legjobb ifjú neuro-
lógusának tartó, és lapunknak erről nyilatkozó 
Palotás Andrástól. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

„Palotás András nem neurológus szakorvos, ilyen 
irányú képzésben nem vett és nem is vesz részt. A 
neurológiai klinikának soha nem volt munkatársa 
és a klinika egyetlen tudományos programjában 
sem szerepelt" - áll a Szegedi Tudományegyetem 
neurológia klinika igazgatójának, Vécsei László 
egyetemi tanárnak szerkesztőségünkhöz eljutott 
közleményében. A professzor egyúttal kérte, hogy a 
jövőben Palotás Andrással kapcsolatban ne hasz-
náljuk a neurológus megnevezést. 

A professzor külföldi útjáról visszatérve azért tar-
totta fontosnak tisztázni, hogy Palotás András nem 
neurológus, mert a fiatal orvos két hete azzal keres-
te meg szerkesztőségünket, hogy az Európai Ideg-
tudományi Társaságok Szövetsége néhány napja őt 
választotta meg a kontinens legjobb fiatal neuroló-
gusának. 

Az említett cikk szakmai körökben óriási bot-
rányt kavart. Több orvos is arra hívta fel a figyel-
münket, hogy Palotás átvert bennünket (és olvasó-
inkat), sőt a nemzetközi szakmát is. Egyrészt a díj, 
amit kapott, csupán egy konferenciai elismerés, 
amit nem is egyedül neki ítéltek oda, és semmikép-
pen nem jelenti azt, hogy ő lenne a kontinens leg-
jobb fiatal neurológusa, ráadásul nemzetközi csa-
lás miatt fegyelmi eljárás folyik ellene az egyete-

Elnézte a közlekedési táblát, 18 ezer forintjába kerülhet a szabálysértés 

Tamás kerékpáros kalandja 
Folytatás az 1. oldalról 

Csak jövőre nyit a Tesco Makón 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Már a munkatársakat keresi épülő makói áruházába 
a Tesco Global Rt. Háromezer négyzetméter alapte-
rületű hipermarketet nyitnak, s üzembe helyeznek 
egy benzinkutat is. A jó ütemben haladó munka, 

melynek fő kivitelezője a debreceni Debmut Rt., már 
a vége felé tart, hiszen az épület falai már állnak. 
Danks Emese, a hazánkban eddig negyvenöt áruház-
zal rendelkező és tizenötezer embert foglalkoztató 
Tesco Global Rt. szóvivője elmondta: az első vevőket 
várhatóan csak a jövő év elején fogadhatják Makón. 

Csongrádi 
vízlépcső 
A duzzasztó pártolói és a harma-
dik tiszai vízlépcső megépítését 
ellenzők is felszólalhattak a teg-
napi, csongrádi konferencián 

Felújítják az oroszlános ház 
teljes tetőszerkezetét 

Hamarosan ú j köntöst kap a szegedi Dáni utca és Kálvária sugárút sarkán álló oroszlános ház tető-
szerkezete. A városi tulajdonú épületet az IKV Rt. felújítási keretéből javíttatják - t ízmillió forint 
értékben. Az ingatlankezelő elnök-vezérigazgatójának tájékoztatása szerint a sarki épület teteje már 
nem bírt volna ki még egy telet. Németh István elmondta: a közeli napokban befejezik a cserepezést. 
Aház további renoválása még várat magára. Az épületet valószínűleg Vedres István tervezte 1820 kö-
rül, és Rozália lánya lakott benne a férjével, Korda Jánossal. Az utca névadója az ő leszármazott juk, 
Dáni Ferenc, aki a szegedi nagy árvízkor a város főispánja volt Fotó: Schmidt Andrea 

Letoha Tamás elismerte vétkes-
ségét, megadta adatait, de szere-
tett volna tovább sietni. Elmon-
dása szerint az egyik rendőr kö-
tekedni kezdett vele, és még ne-
gyed óráig nem engedte tovább, 
holott a hivatalos eljárást már 
befejezték. A szóváltásra figyel-
mes lett a férfi egykori általános 
iskolai tanárnője, aki figyelmez-
tette a rendőrt, hogy egy fiatal or-
vossal beszél, aki nem követett el 
bűncselekményt. Letoha Tamás 
állítása szerint ekkor a rendőr 
annyit mondott: „Ne tessék bán-
tani, engem itt mindenki csak 
szívat." 

Az eset folytatásaként a szege-
di fiatalember nemrégiben hatá-
rozatot kapott a városi rendőrka-
pitányságtól. Ebben közölték ve-
le, hogy szabálysértés miatt 18 
ezer forintos pénzbírságot róttak 
ki rá. A fiatal orvos továbbra sem 
tagadja, hogy tiltott helyen ke-
rékpározott, de a büntetési tétel 
szerinte aránytalanul magas, hi-
szen ennyi pénzért egy új kerék-
párt is vásárolhatna. 

A rendőrség szerint azonban 
egyáltalán nem különleges egy 
ilyen büntetési tétel kiszabása. 
Vad Róbert rendőrségi sajtórefe-
rens elmondta: a határozatban 
azt is feltüntették, hogy az ilyen 
esetekben akár 30 ezer forintos 
pénzbírság is kiszabható. Ha a 
férfit helyszíni bírsággal büntet-
ték volna, akkor maximum 10 
ezer forintot kellett volna fizet-
nie. Letoha Tamás lapunknak 
azt állította, hogy a rendőrökkel 
folytatott beszélgetésen szóba 
sem került a helyszíni bírság. A 
férfi egyébként kifogással élt a 
határozat ellen, levelében arra 
kérte a rendőrséget, hogy csök-
kentse a pénzbírságot. Válasz né-
hány napon belül várható. 

SZINCSOK GYÖRGY Tiltó tábla a Kelemen utcában. I t t járt kálváriát a fiatal orvos Fotó: Karnok Csaba 


